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A Városvédő és –Szépítő Egyesület elnökségének beszámolója 
a 2007. évben végzett munkáról 

 
(Elhangzott a 2008. február 22-én (pénteken) 16 órakor kezdődő egyesületi beszámoló 

közgyűlésen a Nagykun Klubban Kisújszállás, Rákóczi u. 3/a.) 
 
Tisztelt Egyesületi Tagok! Kedves Városvédő Társaim! Tisztelt Vendégeink! 
 
Az elnökség nevében köszöntöm Önöket. Külön köszöntöm (Kecze István polgármester urat 
………………………………………… egyesületünk tagját valamint,) partnereinket, a 
túrkevei, karcagi, törökszentmiklósi társegyesületeink jelenlévő képviselőit. Köszönöm, hogy 
elfogadták meghívásomat a beszámoló közgyűlésre. 
 
Mielőtt azonban munkához látnánk, kérem, tegyünk eleget szomorú kötelességünknek. 
Emlékezzünk két kiváló emberre, akik példaképeink voltak – s azok is maradnak – mert a város 
közösségének életében maradandót alkottak. 
 
Szoboszlai Istvánné, Fejes Lídia néni: Aktív korában nagy lelkesedéssel vett részt 
rendezvények szervezésében, faültetési akciókban, kirándulások szervezésében. A májusi 
ünnepi közgyűlésünkkor az egyesületi zászlónkra még szalagot köthetett, de meggyengült 
egészségi állapota már nem engedte, hogy együtt ünnepelhessünk. Az 1934-es Városvédő és –
Szépítő Egyesület utolsó alapító tagjától búcsúztunk személyében. 
 
Bartha Gáborné Aranka néni: a Városi Nyugdíjasklub tagjaként, tagtársaival együtt került 
kapcsolatba egyesületünkkel, majd lépett be 2005-ben. Közös, vagy városi szintű, egyesületi 
szervezésű rendezvényeken is mindig számíthattunk munkájára. 
 
Kérem, emlékezzünk rájuk 1 perces néma felállással.  
Köszönöm! Javaslom, emlékezetüket örökítsük meg jegyzőkönyvünkben is. 
 
Ha a 2007-re tervezett munka elvégzését - csak úgy, mint az előző években - elöljáróban 
sikeresnek nevezem, azért van, mert az egyesület tagsága tevékeny, szívesen vállal feladatot és 
vállalását tisztességgel el is végzi. A megfiatalított elnökség hamar összeszokott és rugalmasan 
végezte munkáját. A tagok önzetlen tevékenysége nélkül azonban az elnökség, valószínűleg 
nem tudta volna ellátni a feladatát. Szerencsére nem így történt. Hiányosság talán a szervezésen 
belül az új és a régi tagok kapcsolattartásában, tájékoztatásában, feladattal történő 
megbízásában mutatkozott. A munka ennek ellenére egész évben folyamatos volt, a tervezett 
feladatokat csaknem kivétel nélkül elvégeztük: 

– 2007. február 23-án beszámoló és tisztújító közgyűlést, 
– 2007. május 15-én ünnepi közgyűlést tartottunk, 
– az elnökség 4 alkalommal, 
– az ellenőrző bizottság 3 alkalommal ülésezett, 
– az ifjú Környezetvédő csoport és 
– a Nagykun Kisújszállásért Alapítvány Kuratóriuma saját munkaterv szerint egyaránt 

kiválóan dolgozott. 
A tervezett 4 elnökségi ülés, rendben megtartásra került, a munkatervben meghatározott 
feladatok elvégzésének szervezése, és lebonyolítása során az elnökség tagjai és a 
munkacsoportok vezetői folyamatosan találkoztak egymással. Így mindenki a szükséges 
információk birtokában volt, az elvégzendő feladatok további elnökségi döntést nem 
igényeltek. - A munka mennyisége és az előre nem tervezett pályázati lehetőségekből adódó 
feladatok miatt azonban megfogalmazódott az elkövetkező évekre vonatkozóan az 5 
alkalommal történő ülésezés. - Az elnökségi ülések mindig határozatképesek voltak. 
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Az Ellenőrző Bizottság, a pénztárossal és az elnökséggel rugalmasan a szükséges módon 
együttműködött, segítséget nyújtott. 
 
Az előző évekhez hasonlóan, folytattuk az egyesület tagtoborzó munkáját, így jelenleg 
közösségünknek 130 fő magánszemély tagja és 3 jogi személyiségű tagja van. Az év folyamán 
elköltözés miatt 1 tag (Tőgyiné Farkas Éva) lépett ki, és 12 új tag került felvételre.  
 
Engedjék meg, hogy bemutassam az egyesületbe jelentkezett és az elnökség által felvett új 
tagokat. (Kérem, amennyiben jelen vannak, álljanak fel az érintettek.) 
 
– Klément Csaba – gépkocsivezető vállalkozó, 
– Szabó Tamás - a Móricz Zsigmond Gimnázium igazgatója, 
– Gönczi Károly - pedagógus, 
– Tatárné Kenéz Anikó - iskolatitkár, 
– Kenéz Józsefné - nyugdíjas 
– Konczné Bakos Mária – védőnő, a Baba-Mama Klub elnöke, 
– Balla Albertné – nyudíjas óvónő, 
– Kovács Sándorné – pedagógus, 
– Oláh Róza – nyudíjas óvónő, 
– Nagy István – művezető, 
– Nagy Istvánné, Dr Balla Róza – háziorvos, 
– Hajdú Anita – főiskolai hallgató. 
 
– Szinte pártoló tagként tarthatnánk nyílván a Városi Nyugdíjas Klub, a Móricz Klub, a 48-as 

Asszonykórus, az Öregdiákok Baráti Köre, a Munkás Horgász Egyesület, a Nagykun Nádor 
Huszárbandérium, Bokorvirág Hagyományőrző Egyesület tagjait, az Arany János Városi 
Könyvtár, az Arany János Általános Iskola, a Kossuth Lajos Általános Iskola a 
Polgármesteri Hivatal, a Művelődési és Ifjúsági Központ, a KUNSZÖV Kft, a Vízmű Kft. 
és a Városgazdálkodási Kft. sok munkatársát, olyan sokszor segítenek, működnek velünk 
együtt a városért végzett munkában. Főleg egyesületi tagjainkon keresztül kapcsolódnak 
hozzánk, vagy éppen a tőlünk kapott segítséget viszonozzák. 

 
Tervezett feladataink teljesüléséről már olvashattak a Közhasznúsági jelentésben, de néhány 
szóban szeretném ismertetni ezeket: 
 
1. Az Illéssy-Kossuth emlékkapunál március 14-én tartott fáklyás megemlékezésünk új 

színfolt volt, mely nemcsak a Zsodomában élőknek jelentett bensőséges ünnepet. Az 
egyesület tagjai által széthordott meghívóknak köszönhetően sokan eljöttek a város több 
területéről, jelen voltak a megyei- és a városi képviselők, a civil szervezetek képviselői és 
szép számmal érkeztek fiatalok, diákok is, hogy együtt emlékezzenek. Rendezvényünk 
elismerésre talált a város lakossága és vezetése körében egyaránt, így 2008-ban egy újabb 
fáklyás felvonulás megrendezésére kérték fel egyesületünket. Reméljük ezzel a 
tevékenységünkkel is sikerül új hagyományt teremteni. 

 
2. Március 15-én a városi ünnepség keretében avattuk fel Kossuth Lajos mellszobrát a Kálvin 

parkban, mely az országban egyedülálló módon kalapban ábrázolja a kormányzót. A 
szobrot Györfi Sándor szobrászművész készítette egyesületünk megbízásából. Az 
emelkedett, bensőséges hangulatú rendezvényen nagyon sokan jelen voltak. Úgy érezzük, 
hogy ezzel a szoborral, kellő tisztelettel sikerült adózni, és emléket állítani városunk 
díszpolgárának. 
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3. A Műemléki Világnapot a városi zenei könyvtárban Zsemberi István városi főépítész 

helyi építészeti értékekről és a helyi értékvédelmi rendeletről szóló előadásával, és 
tagtársaink (Pap Andrea, Klément-Balla Ágnes, Tóth Tünde, Szepesi Jenő) által készített 
kamara kiállítással ünnepeltük. 

 
4. Az egyesület 20 éves fennállására - május 15-én - ünnepi közgyűléssel emlékeztünk. Az 

ünnepség részeként felavattuk a nagykun kapitányok fasorát. Dr. Ducza Lajos tiszteletbeli 
elnökünk a résztvevők figyelmébe ajánlotta, az egyesületünk történetét bemutató 
„Kisújszállási Városvédők” című könyvet és a városháza dísztermét betöltő, az elmúlt 20 
év eseményeit bemutató kiállítást. Ekkor került sor a törökszentmiklósi társegyesületünk 
által adományozott zászló átvételére, avatására, és a Gaál Kálmán díjak átadására, melyet 
az Arany János Általános iskola, a Kossuth Lajos Általános Iskola, Pedagógiai 
Szakszolgálat és Diákotthon, valamint Dr. Vincze Sándor és Rácz Jánosné kapott. A 
megemlékezés jó hangulatú baráti vacsorával záródott. Rendezvényünkön részt vettek a 
helyi baráti civil szervezetek, társegyesületeink képviselői, városi képviselők, és 
országgyülési képviselőnk is. Ezúton is megköszönöm a rendezvény szervezésében,  
lebonyolításában és a könyvkiadásban résztvevők, kitartó és lelkiismeretes munkáját 

 
5. A holokauszt kisújszállási áldozatairól 2007-ben is a városszépítő tábor programjaként 

emlékeztünk meg koszorúzás keretében a holokauszt emlékfalánál. A táborozók 
meghívására több vendég is részt vett a megemlékezésen. 

 
6. A 21. Városszépítő hét ismét sikeres rendezvény volt. A tábor alkalmával végzett munkáról 

nem csak a helybéliek, hanem a vidéki emberek is elismeréssel szóltak. A táborban készített 
fényképek megjelentek a 2008. évi Nagykun Kalendáriumban, tudósítás és cikk jelent meg 
a Szolnok megyei Néplapban, a városi TV-ben és a Kisbíróban. A 78 táborozó 27 felnőtt 
segítő irányítása mellett sokféle és értékes munkát végzett. Néhány az elvégzett munkák 
közül: a Kunkapitányok fasora előtt téglajárda javítása, pótlása, a Papi Lajos Alkotóház, a 
Kossuth iskola, a Néprajzi kiállító terem kerítéseinek csiszolása, alapozása, festése, 
emléktáblák, szobrok, kopjafák ápolása, lakkozása, köztéri padok festése, virágágyak 
ápolása, Illéssy sírkert környezetének gaztalanítása, sírhelyek rendbetétele, gyomlálás, 
buszmegálló tisztítás, szemétszedés és még sok-sok minden. Sikeres pályázatainknak 
köszönhetően a hagyományos juttatásokon túl (póló, ebéd) ismét strandolhattak 
délutánonként a táborozók és egy egész napos kirándulással is, megjutalmazhattuk a 
gyerekeket. Szeretném megköszönni új táborvezetőnk Kecze Jánosné munkáját, aki 
hihetetlen lelkesedéssel szervezte és vezette a tábort és jelentős támogatást gyűjtött. 
Köszönet illet minden táborban résztvevő gyereket, fiatalt és segítő felnőttet a lelkiismeretes 
munkáért. (Köszönöm Nagy Gy. Rózának és Klément-Balla Ágnesnek, akik táborvezető 
helyettesként tevékenykedtek és minden táborban résztvevő gyereknek, fiatalnak és segítő 
felnőttnek a lelkiismeretes munkát.) 

 
7. Az izraelita temetőben évek óta tevékenykedünk. A munka látványos előrehaladást mutat, 

köszönhetően a szorgos kezeknek és a segítő felszereléseknek. (Elértük a hátsó kerítést). 
Az általunk szép számmal megjelölt emlékhely és tábla környezetének gondozása egyre 
nagyobb terhet ró egyesületünkre, ezért kérem, hogy a 2008. évi munkára való 
feliratkozáskor minél többen éljenek a lehetőséggel. 

  
8. Támogatásunkkal Majláth Imre tagtársunk tudományos munkájához az Öregerdő flórájának 

még pontosabb feltérképezéséhez és Bartha Júlia Nagykunsági néprajzi tanulmányok című 
könyvének megjelenéséhez járultunk hozzá. 
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9. A Kossuth Lajos mellszobor elkészítésével, felállításával kapcsolatos 

adminisztrációs és szervezési munkákat vállalásunknak megfelelően egyesületünk 
elvégezte. Az adománygyűjtési munkákat sokan és sok helyen végezték. közülük is 
kiemelkedik az ötletgazda Kovács József áldozatos gyűjtési munkája. A Képző- és 
Iparművészeti Lektorátustól 450.000,- forintos pályázati támogatásán kívül elmondható, 
hogy a szoborállítás költségeit közadakozásból sikerült fedezni. Így a közakartból 
magvalósult alkotáshoz Kisújszállás Város Önkormányzata 500.000.- forinttal, a Nagykun 
Kisújszállásért alapítvány 500.000.- forinttal, magánszemélyek-szervezetek 699.670.- 
forinttal, a Nagykun Polgári Kör gyűjtésével 303.500.- forinttal járult hozzá. A szobor 
állításának emlékeként név szerinti emléklapot készítettünk az adományozók részére. 
(2.543.998.-) 

 
10. A működés feltételeit sikeres pályázatokkal igyekeztünk javítani, mely az előző évihez 

hasonlóan sikerült. Erről részletesen olvashattak a közhasznúsági jelentésben. Városon 
kívülről nyert pályázatok, díjak összege: 1.452.000 Ft, a városi pályázatoké 128.000,- 
Ft, a működési támogatás pedig 220 eFt bevétellel gazdagította egyesületünket. Itt 
szeretném megköszönni az egyes pályázatok előkészítésénél és elszámolásánál végzett 
hihetetlen mennyiségű lelkiismeretes munkát, melyet elsősorban Nagy Gy. Róza, az 
egyesület titkára és Fekete Imréné az egyesületünk pénztárosa végzett.. 

 
11. Most először, a tavalyi évihez képest csökkent az egyesület személyi jövedelemadó 1%-os 

felajánlásából származó bevétele, a tavalyi 298.423,- Ft-tal szemben az idén 256.310,- Ft-
ot kaptunk. Most még aktuális, ezért kérem, hogy 2008. évben se feledkezzenek meg az 1% 
felajánlásáról, barátaikat, ismerőseiket is biztassák erre, rendelkező nyilatkozatot tudunk 
adni. 

12. Röviden szeretném ismertetni egyéb, a 2007-es munkatervben szereplő és elvégzett 
vállalásainkat: 

− felújítottuk az I. és a II. világháborús emlékmű feliratozását, 
− a Kulturális Örökség Napjai országos rendezvény keretében szeptember hónapban kiállítást 

és városnézést szerveztünk - kevesen érdeklődtek, 
− pályázatainknak köszönhetően elkészült képes falinaptárunk, melyet karácsonyi 

ajándékként sikerült eljuttatni tagtársainknak, támogatóinknak, 
− a városi kulturális eseményeken, rendezvényeken egyesületünk tagjai érdeklődő 

résztvevők, közreműködők voltak, minden fontos alkalomra elvittük koszorúinkat az 
alapítvánnyal együtt, 

− az ifjúsági csoportok elvégezték a sírgondozásokat, szerveztük és részt vettünk a 
hulladékgyűjtési akcióban, 

− a 2008-as Nagykun Kalendárium elkészítésében több egyesületi taguk is közreműködött: 
írt, fotózott, vagy rajzolt, 

− gyakran tájékoztattuk munkánkról a város közvéleményét a Kisbíróban, a városi TV-ben, 
városvédő barátainkat az Értékmentőben és elektronikus úton, a város honlapján, 

− társrendezőként vagy segítőként közreműködtünk más civil szervezetek rendezvényein: 
Munkás Horgász Egyesülettel és a Vadásztársasággal közösen a HOVAVÁR 
környezetvédelmi köztisztasági napon; a Bokorvirág Hagyományőrző Egyesület 
rendezvényein, a Téltemetésen, a Szüreti Vigasságon, a Betlehemezésen, a Horváth György 
által szervezett Kun Viadalon és a Művelődési és Ifjúsági Központ Mindenki karácsonyán. 

− egyesületünk kapcsolatrendszere sokrétű, hasznos és tartalmas, eddigi kapcsolatainkon túl 
(Városi Önkormányzat, Nagykun Kisújszállásért Alapítvány, Város- és Faluvédők 
Szövetsége, Civil Ház, Vidék Parlamentje, Kossuth Szövetség, Civil Fórum), a helyi civil 
szervezetek jelentős részével és a partner egyesületekkel (Túrkeve, Törökszentmiklós, 
Karcag, Cegléd, Jászberény) is élő, kölcsönös, baráti kapcsolatot ápolunk. 
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13. Terveink között szereplő, de elmaradt feladatok: 

– nem tudtuk befejezni a zsidótemető kegyeleti parkká alakítását, a munka volumenét 
és összetettségét megismerve pályázat és több éves munka szükséges hozzá, 
folyamatosan végezzük; 

– nem kezdtük meg a helyi védettség alatt álló épületek megjelölését, idén újra 
tervezzük; 

– nem valósult meg a Kun Madonna szobor helyreállítása sem 2007-ben, a torzót 
átszállítottuk Györfi Sándor szobrászművészhez és az elkészült szobrot 2008-ban a 
Műemléki Világnap alkalmával tervezzük felállítani. 

 
14. 2007 évi terven felül megvalósult: 

– A Szolnok-Debrecen vasútvonal fennállásának 150 éves és Kisújszállás-Kál-
Kápolna szárnyvonal fennállásának 125 éves évfordulója alkalmából emléktábla 
elhelyezése a vasútállomás falán. Az emléktábla elkészítésével, állításával 
kapcsolatos adminisztrációs és szervezési munkákat teljes egészében egyesületünk 
végezte. A táblakészítés költségeit az Önkormányzattal közösen biztosítottuk. Az 
általunk szervezett ünnepségen Dr. Ducza Lajos mondott megemlékező beszédet. 

– A Külügyminisztérium EGYÜTT-Beszélgessünk Európáról a Római Szerződés 
aláírásának 50. évfordulóján című pályázat keretén belül megvalósult 
programsorozat. A pályázat és a programsorozat lebonyolítását teljes egészében a 
Városi Könyvtár és az ott dolgozó tagtársaink végezték. 

– ÁNTSZ Parlagfű-mentesítési programban elnyert pályázat és a programsorozat 
lebonyolítását teljes egészében a Művelődési és Ifjúsági Központ azon belül a TV 
Kisúj munkatársai és az ott dolgozó tagtársaink végezték. 

 
15.  2007 év végén mintegy megkoronázva eddigi munkánkat kimagasló elismerésben 

részesültünk. A Város és Faluvédők Országos Szövetségének javaslatára Bajnai Gordon 
Önkormányzati és Területfejlesztési Miniszter a településvédelem és a településszépítés 
területén végzet kimagasló tevékenysége elismeréséül – egyesületünknek – KÓS 
KÁROLY-DÍJAT adományozott. Ennek az állami elismerésnek részese mindenki aki az 
elmúlt 20 év során tagként, kívülálló segítőként, támogatóként bármilyen formában 
segítette munkánkat, köszönet érte. 

 
Összességében a 2007. évi jelentős költségekkel járó tartalmas, színvonalas feladatokat úgy 
sikerült megvalósítani, maradandót alkotni, hogy az egyesület pénzvagyona növekedett.  
 
Befejezésül engedjék meg, hogy az elnökség nevében megköszönjem valamennyi egyesületi 
tag, támogató szervezet 2007. évi munkáját. 
 
Köszönöm a munkát, köszönöm, hogy meghallgattak. 
 

Tatár Zoltán 
egyesületi elnök 

 
Felkérem Dr. Vincze Sándort a Nagykun Kisújszállásért Alapítvány elnökét adjon tájékoztatást 
munkájukról. 
 
Felkérem Szabó Istvánt, a Környezet és Természetvédelmi csoport képviseletében számoljon 
be munkájukról. 


